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Protokół  Nr 10/2020 

z posiedzenia Komisji Gospodarki i Budżetu  
z dnia 5 listopada 2020 r. 

 
Komisja Gospodarki i Budżetu w składzie: 
Andrzej Budych - Przewodniczący Komisji 
Mariusz Graczyk – członek 
Jan Mazur - członek 
Marek Pych – członek 
Łukasz Szymański – członek  
Grzegorz Woźniak- członek 
 
Nieobecni: 
Grzegorz Bielecki – wiceprzewodniczący 
Jacek Pielichowski - członek 
 
W zakresie przedstawianych spraw: 
Wiesław Czyczerski   Burmistrz Zbąszynka 
Jan Makarewicz  Sekretarz Gminy 
Posiedzenie odbyło się przy zdalnym uczestnictwie członków Komisji.  
Posiedzenie Komisji Gospodarki i Budżetu trwało od godz. 14.00 do godz. 15.55. 

Ogólna liczba radnych biorących udział w posiedzeniu Komisji –  6 radnych. 
 
Planowany porządek posiedzenia przedstawiał  się następująco: 

1. Dyskusja nad projektem uchwały w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy 
Zbąszynek do 2030 roku 

2. Sprawy bieżące. 
Porządek posiedzenia przyjęto jednogłośnie. 
 
Ad. 1  
Radni otrzymali projekt Strategii Rozwoju Gminy Zbąszynek do 2030 roku drogą 
elektroniczną. Wstępne uwagi Przewodniczącego Rady Jana Mazura zostały zgłoszone 
podczas sesji 26 października br. Ponadto na wspomnianej sesji Burmistrz Zbąszynka 
Wiesław Czyczerski zaznaczył, że uwagi radnych, które wpłyną do projektu Strategii zostaną 
potraktowane jako swego rodzaju konsultacje społeczne z obwodów wyborczych radnych. 
Radni mieli możliwość zgłaszania swoich uwag w terminie do 4 listopada br.  
/Otrzymane opinie i uwagi radnych: M.Graczyka, M.Kumke, M.Pycha oraz P.Kaczmarek do 
projektu Strategii stanowią załącznik nr 1 do niniejszego protokołu /.  
 
Radny Marek Pych przedstawił szczegółowo swoje uwagi do projektu Strategii Rozwoju 
Gminy Zbąszynek do 2030 roku. W temacie poruszył m.in. takie kwestie jak: 
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- diagnoza przedstawiona w Strategii nie zawiera wniosków i oceny sytuacji Gminy; analizy 
SWOT, za pomocą których powinno się formułować cele Strategii, 
- brak mierników wykonania Strategii, 
- brak wskazania materiałów i dokumentów źródłowych,  
- brak konsultacji społecznych, np. w formie internetowej ankiety, 
- brak powiązania Strategii z innymi dokumentami strategicznymi na poziomie powiatu, 
województwa czy kraju,  
- zbyt duża liczba celów w Strategii, 
- krótki okres czasu na zapoznanie się z treścią projektu Strategii. 
Ponadto radny Marek Pych zaproponował pomoc w wykonaniu analizy SWOT, poddał też 
pod rozwagę możliwość skorzystania z usług specjalistów, którzy mają wiedzę i 
doświadczenie w pisaniu Strategii. 
 
Odnosząc się do uwag zgłoszonych przez radnego Marka Pycha, Burmistrz Zbąszynka 
Wiesław Czyczerski przedstawił swoje stanowisko: 
- Strategia powinna być dokumentem pomocnym i służącym przede wszystkim pozyskiwaniu 
środków zewnętrznych na poszczególne zadania ujęte w Strategii; to czy zawiera wszystkie 
części składowe określone w definicji Strategii nie powinno być sprawą nadrzędną, 
- projekt Strategii nie odbiega od dokumentów strategicznych przyjmowanych w latach 
ubiegłych, co do których nie było zarzutów a realizacja poprzednich zapisów Strategii 
przyczyniła się niewątpliwie do rozwoju Gminy Zbąszynek, 
- Strategia jest spójna z innymi dokumentami strategicznymi,  
- przez konsultacje społeczne rozumie się również rozmowy i tematy poruszane podczas 
różnego rodzaju spotkań czy to z mieszkańcami Gminy, czy podczas zebrań sołeckich, czy 
spotkań z inwestorami i przedsiębiorcami z terenu Gminy, 
-  cele w Strategii są ujęte w sposób ogólny umożliwiając przy tym zachowanie elastyczności 
przy wnioskowaniu o środki zewnętrzne,  
- od 13 listopada wchodzi w życie nowelizacja przepisów ustawy o samorządzie gminnym, w 
tym dot. tworzenia Strategii, które w znaczący sposób oddaliłby termin jej przyjęcia, zatem 
propozycja jej uchwalenia na sesji w dniu 9 listopada br. jest w tym przypadku zasadna, 
- skorzystanie z usług innych osób, które posiadają specjalistyczną wiedzę nt. tworzenia czy 
pisania dokumentów strategicznych pociąga za sobą dodatkowe koszty na ich 
wynagrodzenie. 
Ponadto Burmistrz Wiesław Czyczerski poinformował, że jeżeli Strategia będzie wymagała 
jakichkolwiek zmian, to będzie taka możliwość w formie jej aneksowania czy aktualizacji.  
 
Radny Marek Pych wyraził zdecydowany sprzeciw w sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju 
Gminy Zbąszynek do 2030 w jej obecnym kształcie.  Jego zdaniem Strategia powinna zostać 
poprawiona o uwagi przez niego zgłoszone oraz powinna być przedyskutowana z 
mieszkańcami Gminy Zbąszynek.  
Odnosząc się do powyższego głos zabrali również radni: Andrzej Budych, Łukasz Szymański, 
Grzegorz Woźniak oraz Jan Mazur. Radni byli zgodni co do kwestii, że Strategia jest  
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dokumentem ważnym i kluczowym w rozwoju Gminy, który powinien zawierać elementy 
składowe strategii, jednak patrząc na fakt, że będzie to w głównej mierze dokument służący 
do pozyskiwania środków zewnętrznych i taką też rolę spełniały dotychczasowe Strategie 
przyjmowane w podobnej formule, to przyjęta metodologia sporządzenia Strategii jest w 
tym przypadku mniej znacząca a przede wszystkim nie zagraża w  realizacji zamierzonych 
celów Strategii. Dodatkowo zdaniem radnego Łukasza Szymańskiego konsultacje społeczne 
wprowadziłyby tylko zamieszanie, ponieważ z doświadczenia wie, że w internetowej ankiecie 
wzięłaby udział jedynie młodzież, a zgłoszone zadania skupiłyby się wyłącznie na jej 
potrzebach.  Radny potwierdził również, że przy okazji różnego rodzaju spotkań Burmistrza, 
w których brał udział, zostają poruszane sprawy dotyczące przyszłości czy rozwoju Gminy, 
które pełnią funkcję konsultacji społecznych. 
 
Podsumowując dyskusję, Komisja Gospodarki i Budżetu zaopiniowała Projekt Nr 1 w 
sprawie przyjęcia Strategii Rozwoju Gminy Zbąszynek do 2030 roku przy 4 głosach „za”, 1 
głosie wstrzymującym i 1 głosie przeciw i skierowała go pod obrady sesji. 
 
Ad. 2 
Burmistrz Wiesław Czyczerski przypomniał zasady przyjmowania interesantów w Urzędzie 
Miejskim w Zbąszynku, obowiązujące w okresie pandemii. Poinformował również, iż 8 
pracowników Urzędu przebywa na kwarantannie. 
 
Radny Marek Pych zgłosił zapytanie, czy przykładem innych gmin np. Otynia czy Nowej Soli 
możemy jako Gmina przekazać dotacje na zakup łóżek dla pacjentów z koronawirusem.  
Rany Jan Mazur zwrócił się z prośbą do radnego o rozeznanie szczegółów w ww. sprawie.   
 
Radny Łukasz Szymański zgłosił zapytanie, kto zastępuje doktora Wolskiego przebywającego 
obecnie w szpitalu. 
W odpowiedzi Burmistrz Wiesław Czyczerski poinformował, że pielęgniarki doktora 
Wolskiego są czynne zawodowo. Doktor Łuciów-Stawicka zastępuje doktora jako lekarz 
pierwszego kontaktu. Po przeprowadzeniu wstępnych rozmów, również TOPMED wyraził 
zgodę na pomoc w opiece nad pacjentami doktora Wolskiego.    
 
Na tym zakończono posiedzenie Komisji Gospodarki i Budżetu. 

 
 
Protokołowała:     Przewodniczący Komisji 

  Gospodarki i Budżetu: 
 

Magdalena Tomaszewska          Andrzej Budych 
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Protokół otrzymują: 

1. Burmistrz Zbąszynka 
2. Sekretarz Gminy 
3. Skarbnik Gminy 
4. Przewodniczący Rady 
5. Przewodniczący Komisji 


